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Abstract (en)
[origin: US4629397A] A structural component which is coolable for use under high thermal load conditions, such as a turbine blade, has a metallic
support core with cooling ducts separated by lands in its surface. The core and its cooling ducts and lands are enclosed by an inner layer of metal
felt and an outer layer of heat insulating ceramic material which partially penetrates into the metal felt to form a bonding zone between the felt and
the ceramic material. Thus, any heat passing through the ceramic layer is introduced into the large surface area of the metal felt enabling the latter to
efficiently introduce the heat into a cooling medium flowing in the ducts, thereby preventing thermal loads from adversely affecting the metal core to
any appreciable extent.

Abstract (de)
Bei einem thermisch hochbeanspruchten gekühlten Bauteil, insbesondere einer Turbinenschaufel, ist ein metallischer Stützkern (2) mit an der
Oberfläche integiert ausgebildeten Kühlluftführungsnuten (3) und einem wärmedämmenden Mantel vorgesehen. Dieser Mantel besteht aus einem
fest mit dem metallischen Stützkern (2) verbundenen Metallfilz (4), auf den außenseitig eine keramische Wärmedämmschicht (6) aufgebracht ist.
Insbesondere ist der Metallfilz (4) von außen teilweise mit Keramik infiltriert und außen mit einer kompakten Keramikschicht überzogen. Dadurch
wird die durch die Wärmedämmschicht im Betrieb hindurchgehende Wärme der großen Oberfläche des Metallfilzes zugeführt und optimal auf
kürzestem Wege dem Kühlmedium zugeleitet, ohne den metallischen Stützkern (2) nennenwert wärmemäßig zu belasten.
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